
Crna Gora
SAVJET AGENCIJE ZA ELEKTRONSKE MEDIJE 

Broj: 01-1108/1 
Podgorica, 29.07.2022. godine

Z A P I S N I K  
sa 315. sjednice Savjeta, održane 25. jula 2022. godine

Trista petnaesta sjednica sjednica Savjeta Agencije za elektronske medije (u daljem tekstu: SAEM) 
je počela u 8 sati.

Sjednici su prisustvovali članovi:

1. Dr Branko Bošković,
2. Rajko Todorović,
3. Milan Radović,
4. Prof. dr Andrijana Nikolić (putem „Zoom" internet platforme) i
5. Edin Koljenović (putem „Zoom" internet platforme)

Pored navedenih, sjednici SAEM-a prisustvovali su i: Goran Vuković -  direktor Agencije, Jadranka 
Vojvodić - pomoćnica direktora za pravne i ekonomske poslove, Elvira Ceković - rukovoditeljka službe za 
odnose sa javnošću i opšte poslove, Slađana Radonjić -  savjetnica za TV monitoring i Zorica Popović -  
savjetnica za normativno pravne i upravne poslove.

Sjednicom SAEM-a predsjedavao je predsjednik dr Branko Bošković.
Rad sjednice pratili su mediji.

Usvojen je sljedeći

DNEVNI RED:

1. Polugodišnji finansijski Izvještaj o poslovanju AEM-a;

2. Dopis tri nacionalna TV emitera;

3. Izmjena Odluke o izmjeni i dopuni liste događaja od posebnog značaja za javnost u

Crnoj Gori;

4. Raspisivanje javnog konkursa za dodjelu prava na emitovanje radijskih programa;

5. Raspisivanje javnog konkursa za dodjelu prava na pristup kapacitetu multipleksa prve

DVB-T2 mreže sa nacionalnim pokrivanjem (MUX 1);

6. Radio Svetigora - promjena statusa emitera;

7. Izvještaj predsjednika Savjeta sa Plenarne skupštine ERGA;

8. Razno.
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• Tačka 1: Polugodišnji finansijski Izvještaj o poslovanju AEM-a

Na osnovu člana 50. Statuta, AEM je dostavila predlog Izvještaja o finansijskom poslovanju AEM za 
prvo polugođe 2022. godine. Direktor Goran Vuković je detaljno predstavio Izvještaj. U prvom polugođu 
2022. godine Agencija je ostvarila ukupan prihod u Iznosu od 602.901,85 €, rashodi su iznosili 379.011,41 €, 
što znači da je ostvarena pozitivna razlika u iznosu od 223.890,44 €. AEM je uspjela da obezbijedi efikasno 
funkcionisanje i ostvarivanje planiranih ciljeva. Finansijskim planom je predviđeno da u prihodima Agencije 
za elektronske medijenajznačajniju stavku predstavljaju prihodi od naknada za pružanje AVM usluga na 
zahtjev (348.219,85), dok preostali izvor njenih prihoda čine prihodi od naknada za emitovanje 
(174.084,47). Ukupno ostvareni rashodi Agenicje u prvom polugođu 2022. godine Iznose 379.011,41 €. U 
strukturi rashoda najznačajniju stavku čine rashodi za zarade (232.530,71 €), zatim slijede naknade 
članovima Savjeta Agencije (45.258,41 €). Posebno je ukazano da je novina u ovogodišnjem izvještaju 
stavka vezana za Fonda za podsticanje pluralizma I raznovrsnosti medija. Kroz Izvještaj je detaljno prikazano 
kako su se sredstva koristila i kako se sa istima raspolagalo.

Milan Radović zatražio je da AEM ubuduće SAEM-u dostavlja potpisane i ovjerene materijale u formi 
predloga. Nadalje, zatražio je pojašnjenje Izvještaja u dijelu: troškova ispravke potraživanja, pokretanja 
postupaka prinudne naplate, troškova ugoverenih usluga, realizacije Kampanje za inkluzivno izvještavanje, 
troškove seminara, angožovanja interne revizije. Direktor i pomoćnica direktora su dali odgovore na 
navedeno, a tražene preciznije informacije i podaci za pojedina pitanja iz Izvještaja će biti navedene u istom. 
Prof.dr Andrijana Nikolić još jednom je ukazala da je način poslovanja AEM-a svijetao primjer domaćinskog 
poslovanja, koji može biti ponos svima. Edin Koljenović pohvalio je Izvještaj koji ukazuje na zdravo i 
pozitivno poslovanje, koji generalno prati Finansijski plan koji je donio Savjet. Isti je zatražio dopunu 
Izvještaja u dijelu potrošnje sredstava iz Fonda ostvarenih u iznosu od 25.802,82 € koji pripadaju Agenciji za 
pokriće operativnih troškova kao organa zaduženog za raspodjelu sredstava iz Fonda. Takođe, zatražio je i 
pojašnjenje spornih potraživanja i ocjenu istih. Direktor i pomoćnica direktora su dali odgovore na navedeno, 
a preciznije informacije vezane za potrošnju sredstava iz Fonda koji pripadaju Agenciji dostavit će Savjetu 
blagovremeno. Rajko Todorovlć je naveo da Izvještaj predstavlja domaćinko poslovanje AEM-a. Dr Branko 
Bošković je takođe pohvalio izvještaj odnosno pozitivno poslovanje AEM i osvrnuio na suficit AEM i planiranje 
potrošnje istog (ulaganje u kadar,...). Zatražio je pojašnjenja vezana za protokol, otpis duga („M-Corona" 
d.o.o.), kao i da se informacija o potrošnji sredstava iz Fonda koja pripadaju Agenciji nađe u Izvještaju. 
Direktor i pomoćnica direktora su dali pojašnjenje na navedeno, a preciznije informacije za pojedina pitanja 
iz Izvještaja će biti navedene u istom.

Zaključci:

Nakon dopune Izvještaja o finansijskom poslovanju AEM za prvo polugođe 2022. godine isti će se
usvojiti.

• Tačka 2: Dopis tri nacionalna TV emitera

Tri emitera TV programa sa nacionalnim pokrivanjem „Nova M", „Televizija Vijesti" i „Prva TV" su 
dostavile zahtjev SAEM-u da budu oslobođeni godišnjih naknada za emitovanje radi obezbjeđenja održivosti 
rada, kao i da ne dodjeljuju novu frekvenciju. U zahtjevu su zatražili da njihova godišnja dažbina bude 
smanjena na nivo kablovskih emitera. Naveli su da je ulazak kablovski televizija iz regiona veliki problem jer 
ne podliježu crnogoskim zakonima, a pretenduju na dio marketinškog kolača". Takađe, ukazali su i da javni 
sevis državu i građane košta 16 miliona eura, a da je Isti „regularan takmac na tržištu".

Direktor je ukazao da AEM treba da napravi predlog izmjena i dopuna Pravilnika o visini, načinu 
utvrđivanja i plaćanja naknada po osnovu izdatih odobrenja za pružanje audiovizuelnih medijskih usluga, jer 
je postojeći donešen prije, više od, 10 godina, i u duhu novih rješenja pomogne svim emiterima.

Što se tiče dijela zahtjeva koji se odnosi na smanjenje naknada za emitovanje, članovi Savjeta su 
saglasni da treba razmotriti mogućnosti i pomoći svim emiterima u zakonskim okvirima.

Zaključci:
Zadužuje se AEM da pripremi predlog izmjena I dopuna Pravilnika o visini, načinu utvrđivanja i 

plaćanja naknada po osnovu izdatih odobrenja za pružanje audiovizuelnih medijskih usluga za neku od 
narednih sjednica SAEM-a, kao i da napravi mišljenje povodom mogućnosti samanjenja naknada navedenih 
u predmetnom dopisu.

• Tačka 3: Izmjena Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o listi događaja od posebnog značaja za 
javnost u Crnoj Gori

SAEM-a je na 309. sjednici, koja je održana l.juna 2022.g., jednoglasno usvojio Odluku kojom je 
proširio Listu događaja od posebnog značaja za javnost u Crnoj Gori sa dva festivala („Muzički festival 'Naše 
more, naše skale'" i Međunarodni festival dječije pjesme „Zlatna pahulja").
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Predlagač ove tačke dnevnor reda, Izmjena Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o listi događaja od 
posebnog značaja za javnost u Crnoj Gori, Rajko Todorović, ukazao je da nije prisustvovao 309. sjednici 
SAEM kada je donešena Odluka i naglasio je da se na predmetnoj listi događaja ne može naći događaj koji 
predstavlja komercijalnu manifestaciju. Takođe, ukazao je da moraju postajati jasni i precizni kriterijumi na 
osnovu kojih će SAEM odlučiti da li neki događaj jeste događaj od posebnog značaja za javnost u Crnoj Gori. 
Direktor je podsjetio članove Savjeta da je iste upozorio na dodatnu pažnju prilikom dopune liste događaja 
od posebnog značaja za javnost u Crnoj Gori. Prof.dr Andrijana Nikolić je istakla da je na sjednici SAEM-a 
bila obmanuta jer je u komunikaciji na istoj dobila informaciju da „Muzički festival 'Naše more, naše skale'" 
zapravo predstavlja format festivala „Sunčane Skale", što po svemu prikazanom nije predstavljalo taj format. 
Nadalje, ukazala je da je to bila ishitrena odluka i da Savjet ubuduće treba voditi računa da razdvoji 
događaje od značaja za javnost od komercijale.

Edin Koljenovic je ukazao da je shodno dostavljenom Zahtjevu smatrao da se radi o nastavku 
tradicionalnog mediteranskog festivala „Sunčane skale" jer je tako bilo naznačeno. Ipak pokazalo se da to 
nije taj Festival, niti format koji pripada onome što su bila očekivanja, kao ni ovoj Listi. Ipak, kako ne postoje 
jasni kriterijumi, a ni procedura, sugerisao je i zatražio da se razrade jasni kriterijumi i procedura kako Savjet 
više ne bi došao u takvu ili sličnu situaciju.

Zaključci:

Jednoglasno je usvojena Izmjena Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o listi događaja od posebnog 
značaja za javnost u Crnoj Gori, na način što je „Muzički festival 'Naše more, naše skale'" uklonjen sa liste. 
Nacrt odluke staviće se na javnu raspravu.

• Tačka 4: Raspisivanje javnog konkursa za dodjelu prava na emitovanje radijskih programa

U skladu sa članom 99 Zakona o elektronskim medijima, AEM je dužna da raspiše javni konkursa za 
dodjelu prava na emitovanje u slučaju kada pravno ili fizičko lice namjerava da emituje program 
posredstvom frekvencija koje su Planom raspodjele radio-frekvencija predviđene za analognu radio-difuziju. 
Direktor Agencije Goran Vuković je kazao da imajući u vidu pokazano interesovanje postojećih (Radio Fatih, 
Radio Svetigora) i potencijalnih emitera (gospodin Antonije Pušić), smatra opravdanim da Savjet Agencije 
pristupi donošenju Odluke o raspisivanju javnog konkursa za dodjelu prava na emitovanje radijskih 
programa.

U koordinaciji sa Agencijom za elektronske komunikacije i poštansku djelatnost definisana je 31 
slobodna frekvencija:

R.broj Opština Lokacija Frekvencija ERP(kW) Visina 
depozita (EUR)

1. Andrijevica Balj 102,1 1 162
2. Bar Velji Grad 95,4 1 223
3. Berane Jejevica 104,6 1 178
4. Bijelo Polje Obrov 93,9 1 173
5. Budva Spas 103,4 0,3 348
6. Cetinje Cetinje-Bogišin krš 102,2 1 188
7. Danilovgrad Kurilo DG 105,0 1 202
8. Gusinje Gusinje 104,0 1 152
9. Gusinje Gusinje 107,0 1 152
10. Kolašin Bablja Greda 104,6 1 169
11. Kotor Vrmac 102,0 1 237
12. Mojkovac Katuničko brdo 98,5 1 172
13. Nikšić Suđina Glava 103,6 1 204
14. Nikšić Oštrog 104,0 0,5 204
15. Nikšić Ilino brdo 89,2 1 190
16. Plav Plav-Kofiljača 105,6 1 171
17. Plav Plav-Kofiljača 107,8 1 171
18. Pljevlja Gradac 89,9 1 181
19. Pljevlja Gradac 98,6 1 181
20. Pljevlja Tvrdaš 89,2 1 188
21. Pijevlja Tvrdaš 104,5 1 188
22. Pljevlja Tvrdaš 105,5 1 188
23. Piužine Zavorovi 93,4 0,5 208
24. Podgorica Sjenica 106,2 1 261
25. Rožaje Kacuber 90,0 1 174
26. Savnik Šavnik -Pješivac 97,1 1 158
27. Savnik Šavnik -Pješivac 105,3 1 158
28. Tivat Luštica 92,7 1 231
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29. Tivat Luštica 107,3 1 231
30. Ulcinj Pinješ 92,7 1 185
31. Zabliak Pitomine 104,0 1 183

Zaključci:

Usvojena je Odluka o raspisivanju javnog konkursa za dodjelu prava na emitovanje radijskih 
programa i Odluka o krlterijumima i metodologiji bodovanja prijava na javni konkurs za dodjelu prava na 
emitovanje radijskih programa. Konkurs će biti objavljen na veb-sajtu AEM, u „Službenom listu Crne Gore" i 
u dnevnom listu „Pobjeda". Prijave na konkurs mogu se dostaviti od 7:00 do 15:00 sati, zaključno sa
09.09.2022. godine, neposredno predajom na arhivi AEM ili poštom.

• Tačka 5: Raspisivanje javnog konkursa za dodjelu prava na pristup kapacitetu multipleksa 
prve DVB-T2 mreže sa nacionalnim pokrivanjem (MUX 1)

Privredno društvo „Adria TV" d.o.o. iz Podgorice, komercijalni emiter opšteg televizijskog programa 
,,TV Adria" obratilo se elektronskom poštom AEM i iskazalo interesovanje za dobijanje prava na emitovanje 
svog programa korišćenjem kapaciteta multipleksa DVB-T2 mreže sa nacionalnim pokrivanjem (akt zaveden 
kod AEM br. 02-937 od 14.06.2022.g.). U skladu sa članom 99 Zakona o elektronskim medijima, člana 9 
Zakona o digitalnoj radio - difuziji, Plana raspodjele radio-frekvencija iz opsega 174-230 MHz i 470-694 MHz 
za DTT i T-DAB sisteme AEM je dužna da raspiše javni konkurs za dodjelu prava na pristup multipleksu DVB- 
T2 mreže sa pokrivanje cjelokupne teritorije Crne Gore. Stručne službe AEM su dostavile predlog Odluke o 
raspisivanju konkursa i tekst metodologije bodovanja. Imajući u vidu navedeno, direktor Agencije Goran 
Vuković je skrenuo pažnju na dopis tri nacionalna emitera i finansijsku situaciju u kojoj se nalaze isti, kao i 
na okolnost da će brzo biti donešen Zakon o AVMU. Ukazao je da treba imati u vidu i Strategiju koja će reći 
šta država očekuje od sektora za koji su AEM i SAEM nadležni. Takođe, direktor je naveo da postoji zakonska 
obaveza da se razmotri zahtjev emitera. Prof.dr Andrijana Nikolić ukazala je da zbog zgusnutosti medija, 
kada je u pitanju nacionalna pokrivenost, treba odgoditi raspisivanje javnog konkursa do usvajanja novih 
zakonskih rješenja i početka primjene medijske strategije. Sa navedenim se složio i Rajko Todorović koji je 
istakao da javni konkurs treba odložiti i ispitati da li postoje uslovi, kod navedenog emitera, za mogućnost 
dobijanja statusa nacionalnog emitera. Milan Radović, je upitao direktora i pomoćnicu, da li postoji 
mogućnost odlaganja konkursa, a isti su odgovorili da saglasno članu 99 Zakona o elektronskim medijima 
AEM je dužna da raspiše javni konkursa za dodjelu prava na emitovanje u slučaju kada pravno ili fizičko lice 
namjerava da emituje program posredstvom frekvencija koje su Planom raspodjele radio-frekvencija 
predviđene za analognu radio-difuziju ili u slučaju kada namjerava da ostvari pravo pristupa multipleksu za 
digitalnu zemaljsku radio-difuziju.

Zaključci:

Usvojena je Odluka o raspisivanju javnog konkursa za dodjelu prava na pristup kapacitetu 
multipleksa prve DVB-T2 mreže sa nacionalnim pokrivanjem (MUX 1) i Odluka o kriterijumima i metodologiji 
bodovanja prijava na javni konkurs za dodjelu prava na pristup kapacitetu multipleksa prve DVB-T2 mreže 
na nacionalnim pokrivanjem - MUX 1. Konkurs će biti objavljen na veb-sajtu AEM, u „Službenom listu Crne 
Gore" i u dnevnom listu „Pobjeda". Prijave na konkurs mogu se dostaviti od 7:00 do 15:00 sati, zaključno sa
09.09.2022. godine, neposredno predajom na arhivi AEM ili poštom.

• Tačka 6: Radio Svetigora - promjena statusa emitera;

Tema predmetne tačka razmotrena je kroz tačku 4.

• Tačka 7 : Izvještaj predsjednika Savjeta sa Plenarne skupštine ERGA;

Predsjednik Savjeta dostavio je kompletan materijal sa Plenarne skupštine ERGA članovima Savjeta i 
direktoru. Izdvojio je kao jednu od najvažnijih poruka skupa da će regulatori iz regiona u nekom narednom 
periodu mnogo više sarađivati, kako bi unaprijedili regionalnu saradnju, a i jačali status na međunarodnom 
nivou (ERGA i EPRA).

• Tačka 7: Razno

SAEM nije imao konkretnih tema po ovoj tački dnevnog reda.

Zapisnik sastavila 
Zorica Popović
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Sjednica je završena u 11:10 sati.

Predsjednik 
Savjeta Agencije za elel 

dr Branko Bošl


